
Kdo je kněz? Obyčejný člověk přijímající Boží výzvu, jež zcela změní jeho 

život. Od Boha pak dostává neobyčejné poslání: stávat se tím, kdo předstupuje 

do blízkosti Pána nejen sám za sebe, ale také především za jemu svěřený lid. Má 

předkládat Bohu vše to, čím lid žije. Odevzdávat Pánu lidské radosti i bolesti, 

smutek i úzkost, lidskou bídu i lidskou krásu. Zdá se nám to obyčejné? Vždyť to 

přece má dělat každý křesťan. Ano, ale knězi je Boží lid zvlášť svěřen.  

Pozvedá-li ruce kněz, Bůh jistě sesílá požehnání na celé shromáždění. Žehná-li 

kněz, požehnání dostávají všichni, neboť jak by Bůh nemohl slyšet prosby svého 

služebníka, kterého sám vyvolil?  

Kněz má tedy neobyčejnou úlohu: přináší všemu Božímu lidu požehnání a 

posvěcení ve jménu samotného Boha, s nímž je ve vzácném spojení. Jak 

neobyčejné je ono pouto mezi obyčejným člověkem – knězem a všechny milosti 

rozdávajícím Bohem. A také, jak neobyčejné musí být pouto mezi knězem a 

jeho svěřenými, když předkládá jejich věci Bohu.  
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